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BEVIS och ANSLAG om justeringens tillkännagivande 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre 2022-10-27 
Förvaras hos Kommunledningskontoret 
Anmäls till Kommunfullmäktige 2022-12-14 
  
  
Underskrift ………………………………………… 
 Kajsa Jansson 

Justerandes signatur 

  

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27  
 

 
Sammanträde Kommunala rådet för äldre, gemensamt råd med kommunala rådet för 

personer med funktionsnedsättning 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve eller distans via Teams, kl.09:00-12:11, med 

ajournering 10:30-10:45 
  
Ledamöter Stefan Skoglund (S), Ordförande 

Mikael Staxäng (M) 

Camilla Johansson (C), deltar på distans §§ 31-35 

Monica Bang Lindberg (L) 

Annelie Högberg (S) 

Kent Andreasson (UP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) 

Caroline Henriksson (UP) 

Håkan Magnusson, Pensionärernas riksorganisation Skogslyckan 

Irene Börjesson, Pensionärernas riksorganisation Forshälla 

Barbro Remmert, Svenska Kommunal Pensionärernas Förbund avd. 33, 

deltar på distans 

Inger Samré, Svenska Kommunal Pensionärernas Förbund 

Ove Claesson, Sveriges Pensionärsförbund Viken 

Urban Wallin, Södertullskyrkans riksförbundet Pensionärs Gemenskap 

Willy Magnusson, Sveriges Pensionärsförbund Hafsten 

Rolf Rodin, Funktionsrätt Uddevalla 

Bo Simonsson, Funktionsrätt Uddevalla, deltar på distans 

Karin Strömsholm, Funktionsrätt Uddevalla, deltar på distans 

Lena Nyström, Funktionsrätt Uddevalla, deltar på distans 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Lena Fernbratt, Funktionsrätt Uddevalla, deltar på distans 
Övriga Jessica Eriksson, avdelningschef socialtjänsten § 33 

Edina Cehic, avdelningschef socialtjänsten § 33 

Kristina Mars, utvecklare kultur och fritid § 34 

Torben Larsson, utvecklare kultur och fritid § 34 

Andréa Kihl, utredare kommunledningskontoret § 35 

Sebastian Johansson, kommunsekreterare kommunledningskontoret § 35 

Lena Ekman, trafikingenjör samhällsbyggnad § 36, deltar på distans 

Fredrik Stengavel, enhetschef samhällsbyggnad § 36 

Per Bäckström, projektchef stadsutveckling kommunledningskontoret § 

41 

Ellinor Olsson Andersson, administratör kommunledningskontoret 

Kajsa Jansson, administratör kommunledningskontoret 
  
  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 31  

Upprop samt val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen och upprop förrättas.  

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att utse Irene Börjesson och Rolf Rodin till justerare.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 32  

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 33  

Information från socialtjänsten 

Sammanfattning 

Edina Cehic och Jessica Eriksson, avdelningschefer på socialtjänsten, informerar om 

resultatet från brukarundersökningen som genomfördes i mitten av januari 2022. De har 

valt ut vissa delar i brukarundersökningen som redovisas för kommunala råden.   

 

Uddevalla kommun har jämfört resultatet från brukarundersökningen 2022 med 

resultatet från 2019 och 2020. Under 2021 genomfördes ingen brukarundersökning på 

grund av pandemin. Resultatet inom hemtjänst och särskilt boende visar en trend neråt. 

Det har jämförts mot Vänersborg samt Trollhättan och även deras resultat visar en trend 

neråt som i resten av Sverige. Socialtjänsten har haft utmaningar med anledning av 

pandemin vilket är ett skäl till det dåliga resultatet.  

 

Varje enhetschef analyserar resultatet och genomför därefter förändringar inom sin 

verksamhet. Arbetet följs upp på månadsmöten.  

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 34  

Information och dialog om utredning av föreningsstöd 

Sammanfattning 

Kristina Mars och Torben Larsson, utvecklare på kultur och fritid, informerar och för 

dialog om förslag till nytt föreningsstöd. Det informeras om tre olika bidrag som berör 

kommunala råden; funktionsrättsföreningar, pensionärsföreningar och väntjänstbidrag.  

 

För funktionsrättsförening utgår det ett fast bidragsbelopp per verksamhetsår och är ett 

grundbidrag. För medlemmar, som är bosatta inom Uddevalla kommun, utgår ett 

medlemsbidrag med x kronor per medlem. Det finns även lokalbidrag och 

projektbidrag. Funktionsrätt Uddevalla som är en paraplyorganisation ingår inte i 

bidragskategorin för funktionsrättsförening.  

 

Pensionärsföreningars bidrag fördelas mellan medlemsbidrag och lokalbidrag. 65% av 

tilldelad budget fördelas på föreningens medlemsantal och 35% av tilldelad budget 

fördelas på föreningens hyreskostnad.  

För att få bidrag ska ansökan skickas in till kultur och fritid.    

 

Väntjänstbidrag har tidigare kunnat sökas av pensionärsföreningar enligt ett beslut i 

socialnämnden och i det nya förslaget, för föreningsstöd, kommer det inte finnas med.  

 

Synpunkter på förslaget kan skickas till kultur och fritid. Kultur och fritidsnämnden tar 

beslut om föreningsstöd i november 2022.   

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 35 Dnr KS 2022/00465 

Information och dialog om förändrade rutiner för 
ärendehantering i de kommunala råden och 
ungdomsfullmäktige 

Sammanfattning 

En arbetsgrupp på kommunledningskontoret har under våren arbetat med att se över hur 

de kommunala rådgivande organen kan utvecklas utifrån agenda 2030 -mål 16 Fredliga 

och inkluderande samhällen, med fokus på delmål 16.7 säkerställ ett lyhört 

inkluderande och representativt beslutsfattande. Arbetsgruppen har kommit fram till att 

råden kan användas bättre för att säkerställa målen och har därför följande slutsatser och 

förslag: 

 

De rådgivande organen behöver bli mer kända i kommunens verksamheter så att de i 

tidiga skeden kan lämna synpunkter och inkluderas i beslutsfattandet, i frågor som har 

betydelse för rådens/ungdomsfullmäktiges målgrupp. Arbetsgruppen konstaterar också 

att beslutsunderlaget, det vill säga det underlag som de rådgivande organen har att ta 

ställning till, måste få en högre kvalitet som mer allsidigt belyser ärendena.  

 

God förberedelse av mötena tillsammans med presidierna är en förutsättning för att 

mötena ska upplevas som meningsfulla. Arbetsgruppen föreslår därför bland annat att 

årshjul ska tas fram för att underlätta planeringen och att därigenom göra mötena mer 

förutbestämda, vilket skapar förutsättningar för mötesdeltagarna att förbereda sig bättre 

i olika frågor. 

 

De rådgivande organen ges möjlighet redan idag att lämna synpunkter i många ärenden. 

Däremot finns inom råden klagomål på bristande uppföljning av de ärenden som råden 

har behandlat. Arbetsgruppen föreslår därför förtydligande av rutiner för hur ärenden 

ska följas upp. Syftet med rutiner för uppföljning är att ge organen en möjlighet att följa 

ett ärende och se på vilket sätt tidigare lämnade synpunkter har beaktats i det fortsatta 

arbetet. 

 

Föreslagna åtgärder beräknas kunna innefattas i befintlig budget, däremot kan 

ärendehanteringen fördröjas som en följd av en utökad dialog och remittering till 

organen. 

 

Andréa Kihl, utredare och demokratiutvecklare, och Sebastian Johansson, 

kommunsekreterare, från kommunledningskontoret lämnar information om ärendet på 

sammanträdet.  

Kommunala råden framför att åtgärderna är bra och att det är bra att de genomförs.  

Beslutsunderlag 

PM angående avdelningen juridik administrations arbete med agenda 2030 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-06 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 35 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 36  

Information och dialog med samhällsbyggnad 

Sammanfattning 

Lena Ekman, trafikingenjör på samhällsbyggnad informerar om hastighetsmätningen på 

Packhusgatan. Fredrik Stengavel, enhetschef, på samhällsbyggnad informerar om 

vinterväghållning.  

 

Hastighetsmätning Packhusgatan  

Det har genomförts en hastighetsmätning på Packhusgatan under juni 2022 med nästan 

2000 fordon. Mätningen visade en medelhastighet på 35 km/tim. Utifrån mätningen ser 

inte Uddevalla kommun att det finns möjlighet att prioritera denna gata och sätta upp 

farthinder.  

 

Råden konstaterar att upplevelsen om höga hastigheter finns kvar och det finns 

fortfarande önskemål om farthinder då det bor många äldre i området som har svårt att 

ta sig över gatan.  

 

Vinterväghållning  

Ansvaret för vinterväghållningen inom Uddevalla kommun är uppdelad mellan gata- 

och parkdriften, fastighetsavdelningen och fastighetsägare. Kommunen har bland annat 

ansvar för kommunala gång- och cykelbanor, gator, vägar och parkeringar. 

Prioriteringsordningen vid snöröjning är: stora vägar med kollektivtrafik, gång- och 

cykelbanor, bostadsgator och parkeringar.   

 

Till hjälp för snöröjning finns resurser i form av olika fordon, SMHI vinterväg, fem 

väderstationer, digital utringning och digitala kartor.  

 

Kommunala råden diskuterar samt ställer frågor om norrlandsplogning, ansvaret för 

snöröjning i bostadsområden och på trottoarer.  

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 37 Dnr KS 2022/00027 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för äldre 2022 

Sammanfattning 

1. Motion om enkelt avhjälpta hinder. (Frågan står kvar till dess att 

samhällsbyggnad hanterat ärendet).  

Svar 2022-10-27: Samhällsbyggnadsnämnden tar beslut om motionen i 

november eller december.   

 

2. Resultatet av brukarundersökningarna. Vidtar Uddevalla kommun några åtgärder 

om resultatet för något/några nyckeltal avviker för mycket från Västra 

Götalandsregionen/Sverige eller inom själva kommunen?  

Svar 2022-10-27: Varje enhetschef analyserar resultatet och genomför därefter 

förändringar inom sin verksamhet. Arbetet följs upp på månadsmöten. Se § 33.  

 

3. Sänk hastigheten till max. 30 km på Packhusgatan från Biostaden till 

Tjärhovsgatan så äldre med t.ex. rullatorer kan gå över gatan på ett säkert sätt.  

Svar 2022-10-27: Det har genomförts en hastighetsmätning av Packhusgatan i 

juni 2022. Utifrån resultatet, där medelhastigheten var 35 km/timme, ser inte 

Uddevalla kommun att det är möjligt att sätta upp farthinder. Se § 36.  

 

4. Pensionärer en resurs för en hållbar skola.  

Svar 2022-10-27: Frågan står kvar och tas upp på kommande sammanträde.  

 

5. Uddevalla kommun bör undersöka möjligheterna till lokal produktion av råvaror 

för bättre hälsa inom särskilt boende och skola.  

Svar 2022-10-27: Frågan står kvar och tas upp på kommande sammanträde. 

 

6. Ny punkt: Önskemål om att förlänga parkeringstid för de parkeringsplatser som 

Uddevalla kommun har vid Skogslyckans vårdcentral. Önskemålet har under 

sammanträdet 2022-09-01 skickats med Mikael Staxäng (M), ordförande i 

samhällsbyggnadsnämnden.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-15 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna.  



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 38 Dnr KS 2022/00028 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för personer med 
funktionsnedsättning 2022 

Sammanfattning 

1. Motion om enkelt avhjälpta hinder.  

(Frågan står kvar till dess att samhällsbyggnad hanterat ärendet). 

Svar 2022-10-27: Samhällsbyggnadsnämnden tar beslut om motionen i 

november eller december.  

 

2. Hur tänker Uddevalla kommun med tysta fordon med tanke på personer med 

synnedsättning.  

Svar 2022-10-27: Se skriftligt svar från samhällsbyggnad.  

 

3. Problematik med elsparkcyklar på Kungsgatan med anledning av ny lag.  

(Frågan har satts upp för bevakning).   

Svar 2022-10-27: Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar med förändrade 

regleringar på och omkring gågatan i centrum. Rådet avvaktar 

samhällsbyggnadsförvaltningens arbete. Frågan står kvar.    

 

4. Tillgängligheten när det gäller bredband på LSS-boende. Varför händer inget? 

Svar 2022-10-27: Frågan står kvar och tas upp på kommande sammanträde.  

 

5. Ny punkt: Det finns ingen offentlig toalett i centrum som är 

tillgänglighetsanpassad. Mikael Staxäng (M) och Kent Andreasson (UP) tar med 

sig frågan till samhällsbyggnadsförvaltningen 2022-09-01 och återkopplar innan 

året är slut.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-15 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning och kommunala rådet för 

äldre beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna.  

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 39 Dnr KS 2021/00369 

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning 
(UP) om funktionshinderplan 

Sammanfattning 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP) har inkommit med motion i 

vilken föreslås att en plan för funktionspolitik tas fram, att en projektledare anställs för 

planens framtagande och genomförande samt att varje förvaltning utser en ansvarig för 

funktionshinderfrågor.  

 

I motionen hänvisas till regler, lagar, konventioner, nationella mål med mera som 

kommunen har att följa. Motionärerna vill dock att Uddevalla kommun ska ”ligga i 

framkant” när det gäller omsorgen om kommuninvånarna med funktionshinder.  

 

Kommunledningskontoret konstaterar att det inte i dagsläget finns någon samordnande 

funktion för funktionshinderfrågor. Ansvaret för att följa lagar och regler ligger hos 

respektive verksamhetsansvarig nämnd och dess förvaltning vilka har att prioritera sina 

insatser utifrån kommunfullmäktiges mål och uppdrag, tilldelade medel och lagar och 

regler. Ett viktigt styrmedel för funktionshinderfrågorna är Agenda 2030 som berör 

området i flera av de 17 målen. Tillämpning av agenda 2030 är en av 

kommunfullmäktiges övergripande strategier.  

 

I dagsläget finns inte något politiskt uppdrag eller budget för att utreda och/eller 

förändra de politiska prioriteringarna vad gäller funktionshinderområdet. Framtagande 

av en plan bör bygga på en noggrann analys av dagsläget och inom vilka områden 

eventuella ytterligare satsningar ger mest effekt. Framtagande av en genomarbetad plan 

som bygger på en analys av stora delar av den kommunala verksamheten kräver central 

styrning och samordning, stöd från samtliga förvaltningar och en kvalificerad utredare 

under 6-12 månader. Därefter krävs medel för insatser för genomförande.  

 

Under innevarande mandatperiod har två övergripande planer tagits fram, plan 

integration 2030 och plan välfärd 2030. Genomförande av uppdrag och framtagande av 

åtgärder pågår i nämnderna. Planernas påverkan på styr- och ledningssystemet är inte 

obetydlig. Det bör noga övervägas vilka ytterligare planer som tas fram och läggs 

utöver de prioriteringar som görs inom ramen för det ordinarie styrsystemet.  

 

Det pågår också en utredning inom ramen för plan integration om behov av en 

samordnande funktion för mänskliga rättigheter. Beroende på vad utredningen resulterar 

i kan det i viss mån komma att påverka funktionshinderfrågorna.  

 

Kommunledningskontoret föreslår att motionen avslås, dels då det inte finns medel 

avsatta för framtagande och genomförande av en plan, dels för att om det ska ske en 

ändrad inriktning för funktionshinderfrågor bör detta hanteras inom den ordinarie 

budgetprocessen och styr- och ledningssystemet. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 39 
 

Ordförande frågar på sammanträdet om kommunala råden vill lämna ett svar på 

remissen av motionen. Den gemensamma uppfattningen är att föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige att uppmana politiken att samordna frågorna och avsätta 

resurser i kommande budget för att uppfylla intentionerna i motionen.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-04-13.  

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP). 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning och kommunala rådet för 

äldre beslutar att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

 

att uppmana politiken att samordna frågorna och avsätta resurser i kommande budget 

för att uppfylla intentionerna i motionen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 40  

Information från kommunstyrelsen 

Sammanfattning 

Monica Bang Lindberg (L), från kommunstyrelsens presidium, informerar. 

Det finns inte någon ny information att ge om vilka som ska styra kommande 

mandatperiod. 

 

Ägardirektiven för de kommunala bolagen har reviderats. Det går bra för bolagen och 

man ser över vad man kan göra med vinsten. 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 41  

Information om stadsutveckling, pågående och kommande 
projekt 

Sammanfattning 

Per Bäckström, projektchef stadsutveckling, informerar om pågående och kommande 

projekt. Några av Uddevalla kommuns pågående och kommande projekt är:  

 

 Rimnersvallen, kommer vara klar sommaren 2023, 2024 kommer SM i friidrott 

att hållas där. 

 Simhallen, ska vara klar 2024 och ha SM-standard, en 50-meter bassäng med 10 

banor.  

 Rotviksbro äldreboende, ska byggas ut med fler platser. Det är en justerad 

tidplan med planerad inflyttning maj 2024.  

 Nytt medborgarhus.  

 Flytt av hamnen.  

 Västra centrum.  

 Södra Å-staden.  

 

Kommunala råden för dialog och ställer fråga om busslinje till och från 

Rimnersområdet. Enligt Per Bäckström pågår trafikplanering inom projektet men har 

inga mer detaljer i frågan.  

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 

 



 

 

 

 
Protokoll 
Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 

 

2022-10-27 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 42  

Nämndernas representant informerar 

Sammanfattning 

Socialnämnden  

Ordförande Stefan Skoglund (S) informerar. Personalförsörjningen behöver ses över 

inom socialtjänsten. Seniormässan som genomfördes i oktober var framgångsrik samt 

uppskattad. 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) meddelar att socialtjänsten står inför tuffa tider beroende 

på bland annat inflationen.  

 

Kultur och fritidsnämnden  

Inget mer att tillägga.  

 

Samhällsbyggnadsnämnden  

Mikael Staxäng (M), informerar att en detaljplan, vid korsningen Asplundsgatan-

Sörkällegatan, är på gång och det finns planer på att uppföra en byggnad där. Vid denna 

plats finns det en ovanlig ornäsbjörkallé som kommer att räddas och påverkas därför 

inte av husbygget. 

 

Kent Andreasson (UP), meddelar att en detaljplan för området Unneröd är ute på 

samråd. Det ska byggas nya bostäder och man att kollar på infrastruktur samt 

utemiljöerna. Pensionärsföreningen PRO Skogslyckan har fått ärendet för samråd.  

 

Barn och utbildningsnämnden  

Caroline Henriksson (UP), informerar att det inom barn och utbildnings kommer vara 

ekonomiska svårigheter framöver.  

Det finns ett förslag om att kostnaden för att hyra Östraboteatern ska höjas. Detta 

eftersom kostnaderna har ökat men hyran har inte höjts i samma takt.  

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen. 
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